

EVIDENCE

[Recorded by Electronic Apparatus]

[Texte]

Tuesday, March 15, 1988

• 1542

The Vice-Chairman: We will call the meeting to order. Our order of reference today is vote 10 under Supply and Services in the 1988-89 Estimates.

SUPPLY AND SERVICES

Statistics Canada

Vote 10—Program expenditures \$196,904,000

The Vice-Chairman: Our guests today are from Statistics Canada. Dr. Fellegi is the Chief Statistician for Canada. We certainly welcome him and other officials from his department. I will now open questions to Mr. Boudria, 10 minutes for the first round.

Mr. Boudria: Thank you, Mr. Chairman. First of all, I want to join you in welcoming the chief statistician and his staff to join us today for this review of the estimates of his agency.

The Vice-Chairman: Mr. Boudria, perhaps before we get into the questions, we could let Mr. Fellegi read his statement if he has an opening statement, and then perhaps we will go into any questions we may have. I understand the committee has asked Mr. Fellegi to address the 1986 census and I think he is prepared for that or perhaps any other questions. That was the main intent, I understand, of the committee's request. Doctor, would you like to make an opening statement?

Mr. Ivan P. Fellegi (Chief Statistician of Canada, Statistics Canada): Thank you, Mr. Chairman. I was pleased to learn that members of the committee were interested in the 1986 census results released just two weeks ago. I propose to present a brief outline of this information which relates to mobility, labour force, and educational background of the population. I would not want to take up too much of the committee's time to review the specific accomplishments of Statistics Canada in 1987. I have therefore taken the liberty of sending you copies of an issue of our employee newspaper, focusing on the assessment of the bureau's performance and accomplishments over the past year as well as on its goals for 1988. Of course, I will be pleased to answer any questions you might have on the census or on any other activity at Statistics Canada.

Three major findings emerge from the census information. In the early 1980s, Ontario replaced Alberta and British Columbia as the principal beneficiary of internal migration; that is, migration between provinces. Also, Quebec's net loss through migration slowed to a trickle.

TÉMOIGNAGES

[Enregistrement électronique]

[Traduction]

Le mardi 15 mars 1988

Le vice-président: Je déclare la séance ouverte. Nous étudions aujourd'hui le crédit 10, sous la rubrique Approvisionnements et Services du Budget des dépenses, 1988-1989.

APPROVISIONNEMENTS ET SERVICES

Statistique Canada

Crédit 10—Dépenses du programme \$196,904,000

Le vice-président: Nous recevons aujourd'hui des représentants de Statistique Canada. Je souhaite la bienvenue à M. Fellegi, statisticien en chef du Canada, ainsi qu'à ses collaborateurs. Je vais donner la parole à M. Boudria pour une ronde de questions de 10 minutes.

M. Boudria: Merci, monsieur le président. Tout d'abord, je veux moi aussi souhaiter la bienvenue au statisticien en chef et à ses adjoints, qui se joignent à nous aujourd'hui pour passer en revue le Budget des dépenses de son organisme.

Le vice-président: Monsieur Boudria, avant de passer aux questions, peut-être pourrions-nous laisser M. Fellegi lire sa déclaration, s'il en a une, après quoi nous passerons aux questions. Je crois savoir que le Comité a demandé à M. Fellegi de nous parler du recensement de 1986; il s'est donc préparé en conséquence et pourra aussi répondre à d'autres questions. Si j'ai bien compris, il s'agit bien de la raison pour laquelle vous avez été invité. Voulez-vous faire une déclaration?

M. Ivan P. Fellegi (statisticien en chef du Canada, Statistique Canada): Merci, monsieur le président. J'ai été heureux d'apprendre que des membres du Comité s'intéressaient aux résultats du recensement de 1986 diffusés il y a à peine deux semaines. Je suis disposé à faire un bref exposé sur ces données qui portent sur la mobilité, les caractéristiques de la population active et le niveau d'instruction de la population. J'aurais aussi souhaité passer en revue différentes réalisations de Statistique Canada en 1987, mais je craignais que cela ne prolonge indûment mon exposé. Aussi, ai-je pris la liberté de vous envoyer des exemplaires de numéros de notre journal interne consacré à l'année écoulée ainsi qu'à ses objectifs pour 1988. Bien entendu, je serai heureux de répondre aux questions que vous pourriez avoir sur le recensement ou sur toute autre activité de Statistique Canada.

Trois constatations ressortent de cette information. Au début des années 1980, l'Ontario a remplacé l'Alberta et la Colombie-Britannique comme principale destination des migrants interprovinciaux. Quant au Québec, sa perte nette d'habitants attribuable à la migration, a atteint un nombre négligeable.